
Dne 4.5.2023 proběhla v prostorách Ministerstva zdravotnictví ČR schůze  

Úprava vyhlášky o vzdělávání v základních kmene lékařů,  

kterou svolala na pokyn PM vedoucí oddělení lékařských povolání Mgr Barbora Poláková. Na jednání 

byli pozváni předsedové Akreditačních komisí a zástupci MZ. Jednání zahájil PM, který ve vztahu k AK 

vyjádřil několik myšlenek a vizí: 

1) Akreditační komise by se měly více zaměřit na faktickou a osobní kontrolu pracovišť, které 

poskytují specializační vzdělávání v kontextu kvality vzdělávání, většinu běžné agendy by pak 

měli převzít ministerští úředníci. 

 

2) Předsedové AK byli vyzvání k revizím svých vzdělávacích programů (VP) především ve vztahu 

k: 

a) ponechat/upravit/zrušit povinné kurzy 

b) jasně definovat kompetence po kmeni a po atestaci 

c) povinný základní společný kmen (nazýván povinným kolečkem) – 2 měsíce 

interna/chirurgie/AIM ponechat nezměněn/upravit/“ušít na míru“ jednotlivým 

oborům 

d) role simulační medicíny v postgraduálním vzdělávání 

 

3) Možnost složení kmenové/atestační zkoušky po uplynutí 60 dní od doložení všech náležitostí 

je dogma, nikoliv pravda, zkoušku lze vykonat dříve, Vyhláška to umožňuje. 

 

Následná diskuse k bodům: 

1) Všechny změny mohou proběhnout pouze v případě, že nebude nutné reakreditovat všechny 

VP – zajistí JUDr. R. Policar 

2) a) PM v podstatě chce zrušit všechny kurzy bez náhrady, alternativu nemá 

b) náš obor má jasně a přesně definovány kompetence 

c) bouřlivá diskuse se závěrem, že základní kmen by měl více respektovat a reflektovat 

potřeby konkrétního oboru, plošné řešení se nejspíše nepodaří nalézt 

d) moje prezentace na téma simulace v medicíně s návrhem povinných kurzů napříč obory 

v rozsahu „Simulace život ohrožujících a kritických stavů“  byl přijat pozitivně a všichni 

přítomní předsedové AK se shodli na přínosu takového kurzu v rámci jejich VP 

 

Termín dalšího jednání nebyl stanoven. 

 

 

Praha 15.5.2023      Tomáš Vymazal 


